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Sammanfattning 

Maria Antonsson (MP) har i en motion till kommunfullmäktige 

föreslagit att stockholmarnas möjligheter att bada förbättras genom 

att inträdet till baden sänks, att alla bad i möjligaste mån bemannas 

med badvakter, att staden ser över sin kloranvändning samt att öp-

pethållandet för stadens utomhusbad förlängs med en vecka.  

 

Stadsbyggnadskontoret och trafikkontoret bedömer att idrottsnämn-

den bör yttra sig om de förslag som tas upp i motionen. Kontoren 

anser att en grundläggande faktor för stockholmarnas möjlighet att 

bada är att alla har simhall och utomhusbad/strandbad inom räck-

håll, till fots, per cykel eller med kollektivtrafik. Simhallarna och 

baden måste också vara tillräckligt många för att inte trängsel och 

konflikter ska uppstå. 

 

Idrottsförvaltningen och stadsbyggnadskontoret har kartlagt olika 

bostadsområdens tillgänglighet till inom- och utomhusbad. Där 
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framgår t.ex. att delar av Hässelby-Vällingby och Älvsjö har sämre 

tillgänglighet till inomhusbad och att samtliga Järvastadsdelar har 

dålig tillgänglighet till utomhusbad.  

 

Kontoren anser att det är viktigt att stadens nämnder samverkar för 

att tillgodose invånarnas behov av olika former av idrott och rekrea-

tion i samband med att befolkningen ökar och nya stadsdelar ut-

vecklas. Att förbättra stockholmarnas möjligheter till bad, inom- 

och utomhus, där det bäst behövs är en del av det arbetet. Ett arbete 

som pågår är det uppdrag kommunfullmäktige gett om att utreda 

förutsättningarna för ett utomhusbad på Järvafältet. 

 

Utlåtande 

Ärendet 

Maria Antonsson (MP) har i en motion till kommunfullmäktige 

föreslagit att stockholmarnas möjligheter att bada förbättras genom 

att inträdet till baden sänks, att alla bad i möjligaste mån bemannas 

med badvakter, att staden ser över sin kloranvändning sam att 

öppethållandet för stadens utomhusbad förlängs med en vecka.  

 

Stadsbyggnadsnämnden och trafiknämnden har, tillsammans med 

idrottsnämnden, exploateringsnämnden, miljö- och hälsoskydds-

nämnden, stadsledningskontoret och Stockholms Hamn, fått 

motionen för yttrande senast den 31 oktober. 

 

Kontorens synpunkter 

Stockholm är en stad på vattnet och kan därför erbjuda invånarna 

unika möjligheter till bad. Staden har också underlättat bad både 

vintertid och sommartid genom att bygga och anlägga inom- och 

utomhusbad. Bad och simning är motionsformer som uppskattas av 

de flesta och när idrottsförvaltningen undersökt vilka idrottsanlägg-

ningar och -verksamheter som ungdomar önskar sig kommer sim-

hall/äventyrsbad på första plats. När vuxna fått svara på frågan 

kommer simhall/äventyrsbad på andra plats och utomhusbad på 

tredje plats.  

 

Stadsbyggnadskontoret och trafikkontoret bedömer att idrottsnämn-

den bör yttra sig om de förslag som tas upp i motionen. Kontoren 

vill belysa tillgängligheten till badmöjligheter i olika stadsdelar. En 

grundläggande faktor för stockholmarnas möjlighet att bada. är att 

alla har simhall och utomhusbad/strandbad inom räckhåll, till fots, 

per cykel eller med kollektivtrafik. Simhallarna och baden måste 
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också vara tillräckligt många för att inte trängsel och konflikter ska 

uppstå. 

 

Idrottsförvaltningen har undersökt avståndet för barn och ungdomar 

från bostaden till närmaste simhall respektive utomhusbad/strand-

bad med gång eller cykel samt kollektivtrafik. Nästan 70 % har 

högst 2000 m till en simhall, 98 % har högst 4000 m. Av barn och 

ungdomar i Hässelby-Vällingby har dock 20 % mer än 4000 m och i 

Älvsjö har endast 25 % en simhall inom 2000 m. De flesta har en 

simhall inom 10 minuter med kollektivtrafik, men även där har 

delar av Hässelby-Vällingby, Bromma, Älvsjö och Enskede-Årsta-

Vantör sämre tillgänglighet. I rapporten konstateras att om antalet 

invånare per simbassäng ska vara detsamma om 10 år som idag 

behövs det ytterligare tre simbassänger. 

 

När det gäller utomhusbad/strandbad har idrottsförvaltningen kart-

lagt vilka områden som har ett sådant inom 5000 m och inom 

20 minuter med kollektivtrafik. Hela Stockholm utom Akalla 

uppfyller den tillgängligheten.  

 

Stadsbyggnadskontoret har kartlagt vilka områden som har utom-

husbad eller strandbad inom 200, 500, 1000 respektive 2500 m med 

gångtrafik. Några områden har högst 1000 m, men de flesta har 

mellan 1000 och 2500 m. De områden som har mer än 2500 m är 

bl.a. Järva-stadsdelarna och delar av Stureby och Enskede. 
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Karta: Gångavstånd till närmast utomhusbad eller strandbad 

 

På Järvafältet har önskemålet om ett utomhusbad varit mycket stort 

sedan 70-talet. Befolkningen här saknar också fritidshus och bil i 

högre utsträckning än i andra stadsdelar, och även i närliggande 

delar av grannkommunerna saknas möjligheter till bad utomhus. 

Stadsbyggnadsnämnden, idrottsnämnden och fastighetsnämnden har 

fått i uppdrag av kommunfullmäktige att utreda förutsättningarna 

för ett utomhusbad på Järvafältet. Uppdraget utförs i samarbete med 

bl.a. trafikkontoret och berörda stadsdelsförvaltningar och beräknas 

kunna redovisas i december.  

 

Kontoren anser att det är viktigt att stadens nämnder samverkar för 

att tillgodose invånarnas behov av olika former av idrott och rekrea-

tion i samband med att befolkningen ökar och nya stadsdelar ut-

vecklas. Att förbättra stockholmarnas möjligheter till bad, inom- 

och utomhus, där det bäst behövs är en del av det arbetet. 

 

 

 

 


